
 
Protokół 

Spotkanie zarządu 
Poniedziałek, 12th marca 2024 r. 

(17:00-20:00 po południu) 

Sesja online 

Spotkanie odbyło się w języku angielskim, francuskim, niemieckim, polskim i hiszpańskim 

 

 

Uczestnicy:  
Członkowie Zarządu LIFE: Christian Decugis, Luis Rodriguez, Federico Gelmi, Wolfgang Albrech, 
Gwen Pennarun, Kasia Stepanowska, Bally Philp, Seamus Bonner 
Pozostali członkowie LIFE (jako obserwatorzy): Macarena Molina, Kazimir.  
LIFE Staff: Chrsitian Tsangarides, Annya Crane, Brian O'Riordan, Marta Cavallé (MC) 
 
Porządek obrad:  

 Otwarcie i powitanie przez Christiana Decugisa, prezesa LIFE  
 Główne zagadnienia omawiane przez sekretariat LIFE 

 Ogólny plan na 2024 r. i budżet  
 Wprowadzenie nowych projektów: Rethinking Fisheries, Seaglow, Round Goby & 

Fish X 
 Raport STECF i nowe konsultacje dotyczące Vademecum 
 List otwarty Artykuł 17 
 Regulamin wewnętrzny komitetów doradczych - przypadek Bałtyku jako 

potencjalny precedens 
 Apel nad Sekwaną coulissante  
 Sprawa tuńczyka błękitnopłetwego we Francji 

 Wszelkie inne sprawy 
 

 

Rozwój spotkania 

 

Christian wita wszystkich na pierwszym spotkaniu w roku 2024.  

 

Marta wita wszystkich, w tym obserwatorów spotkania (Kazimira i Macarenę) i ponownie gratuluje 

Bally'emu Philpowi wyboru na ostatnim Walnym Zgromadzeniu i włączenia go do Zarządu.  

 



MC informuje wszystkich o najnowszych wydarzeniach. Nowi członkowie z Morza Czarnego 

zostali zatwierdzeni online, co oznacza, że mamy nowy kraj w naszej sieci. Otrzymaliśmy również 

aplikację od Mulleres Salgadas, którą wkrótce się podzielimy.  

 

MC przedstawia Plan Generalny LIFE na 2024 r. za pomocą prezentacji Power Point (patrz 

załącznik jako dokumenty pomocnicze). Głównymi kwestiami w tym roku są wybory do nowego 

Parlamentu Europejskiego w dniach 6-9th czerwca. Nowy komisarz zostanie mianowany 

prawdopodobnie w październiku. Wszystko nabiera tempa, zanim pojawi się nowy komisarz, 

nawet jeśli duże "sprawy" mogą zostać wstrzymane.  

 

Główne dokumenty, którymi zajmujemy się w tym roku:   

- Rybacy przyszłości - zostanie zorganizowany konsultant i kilka wydarzeń; rozesłano 

ankietę. W przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie, w którym można wziąć udział 

online.  

- Specjalna grupa ds. morskiego planu działania (MAP). MAP został uruchomiony w lutym 

ubiegłego roku przy wielu kontrowersjach. Specjalna grupa z państwami członkowskimi i 

interesariuszami takimi jak my. Następne spotkanie w kwietniu.  

- Vademecum (które zostanie wyjaśnione w osobnym punkcie) 

- Inne: Morskie farmy wiatrowe. Marta weźmie udział w wydarzeniu w Bilbao w przyszłym 

tygodniu na ten temat i prawdopodobnie zyska na znaczeniu w ciągu roku.   

 

Inne kwestie, nad którymi należy popracować:  

- Minęło 5 lat od zamknięcia łowiska dorsza, to była katastrofa. Organizujemy wydarzenie 

na ten temat w czerwcu. Cel: Zwiększenie naszego wpływu na organy naukowe, takie jak 

ICES.  

- Inne regiony: nasze możliwości są obecnie bardziej ograniczone. Jesteśmy teraz 

członkami MEDAC, kilku członków również uczestniczyło w spotkaniach (Federico). Nadal 

jesteśmy członkami Friends of SSF. Mamy nadzieję, że wkrótce zwiększymy naszą pracę 

w regionie Morza Śródziemnego i Atlantyku. 

 

W tym roku rozpoczynamy 4 nowe projekty.  

- Fish X, aby przyspieszyć cyfryzację SSF.  

Seamus przyznaje, że IMRO będzie również partnerem w projekcie i będzie testować 

urządzenie NEMO, znakowanie narzędzi połowowych, w celu śledzenia pozycji narzędzi 

połowowych. Przeprowadziliśmy już pilotaż z kilkoma łodziami, ale mamy nadzieję 

rozszerzyć go na 20 łodzi, gdy tylko potwierdzimy partnerstwo. W tym projekcie ważny 

jest również element polityczny.  

MC: Dla nas ważne jest, aby wyprzedzić wdrożenie rozporządzenia w sprawie kontroli, 

być w stanie przetestować działanie tych urządzeń, aby uniknąć problemów w przyszłości 

i być w stanie współtworzyć te rozwiązania technologiczne dostosowane do naszych 

potrzeb. Ponadto, zyskanie siły i widoczności SSF w przyszłych negocjacjach 

dotyczących przestrzeni morskiej.  



- Ponowne przemyślenie rybołówstwa. Obecnie opracowujemy wizję przyszłości 

rybołówstwa. Mamy nadzieję podzielić się nią na naszym następnym spotkaniu i 

zatwierdzić ją.  

- Round Goby. Kontynuacja pierwszej rundy. Christian T. dodaje: Pierwsza faza to rozwój 

narzędzi połowowych, głównie w celu uniknięcia przyłowu węgorza. Mamy kilku 

partnerów, którzy zajmą się również przetwarzaniem połowów. Przeprowadzimy testy 

naukowe, a następnie pilotażowy projekt połowów testowych w różnych krajach.  

- Seaglow. Jego celem jest postęp w transformacji energetycznej dla floty rybołówstwa 

małoskalowego na Morzu Bałtyckim i Północnym. To duży projekt, który wkrótce się 

rozpocznie. FSK PO jest również partnerem. Projekt pozwoli specjaliście ds. komunikacji 

pracować w pełnym wymiarze godzin, co jest dobrą wiadomością.  

 

- Inne projekty realizowane na boku. Jeśli chodzi o strategię LIFE, pracujemy nad analizą 

poprzedniej strategii LIFE, która zostanie omówiona na następnym spotkaniu BOD.  

 

Seamus: AC - to ważna praca. Zamknięcie połowów mintaja będzie miało na przykład duży 

wpływ, jesteśmy chętni do pomocy, jeśli możemy. Jesteśmy członkami North West Waters AC - 

dobrze byłoby koordynować działania AC. Zbliżają się wybory nowego przewodniczącego. Nowy 

mandat parlamentu będzie ważny.  

 

Marta przedstawia aktualizację danych finansowych i prezentuje budżet na rok 2024 (patrz 

załączony dokument uzupełniający). 

 

Dzięki nowym projektom nie znajdujemy się już w krytycznej sytuacji finansowej. Chociaż 

nieustannie pracujemy nad pozyskiwaniem funduszy, ponieważ musimy zwiększyć nasze 

możliwości na Morzu Śródziemnym i Atlantyku i upewnić się, że będziemy mieli kontynuację po 

tych latach. Kluczem jest podstawowe finansowanie. 

 

Istnieje przeniesienie z 2023 r. z niewydanych środków - około 30 000 euro - będą to 

nieograniczone środki, które chcemy zachować jako fundusz awaryjny. Brian dodaje, że ten 

fundusz awaryjny ma kluczowe znaczenie dla zrównoważonego rozwoju LIFE w przyszłości i 

musi zostać powiększony, aby stawić czoła nieprzewidzianym sytuacjom.  

 

Seamus: fundusze rezerwowe są ważne. Dla każdej organizacji pozarządowej to klucz.  Również 

w przypadku finansowania meczów.  Jerry ads czy możemy dodać linię dla starszego doradcy? 

:)  

 

Budżet jest zatwierdzany przez zarząd  

 

Brian przejmuje stery i wyjaśnia nowy raport STECF (przesłany w załączeniu). Istnieją 2 ważne 

pytania, nad którymi należy się zastanowić: 

 

- Przygotowują raport roczny - stan floty rybackiej. Zwykle są to głównie dane ekonomiczne. 

Poproszono ich o sprawdzenie, jakie wskaźniki powinni opracować. W jaki sposób powinni 



opracowywać i analizować informacje. Poproszono 7 państw członkowskich o 

przeanalizowanie krajowych profili rybołówstwa (zestaw informacji o rybołówstwie w 

państwach członkowskich - sposób zarządzania, przydział połowów itp. Będzie to jeden 

ze sposobów sprawdzenia, jak wygląda rybołówstwo w Europie. Odbędą się konsultacje 

publiczne w celu przeglądu wskaźników. Drugą częścią konsultacji jest vademecum na 

temat art. 17, Komisja poprosiła STECF o pomoc w opracowaniu vademecum na temat 

art. 17, ale także sposobu definiowania możliwości połowowych. Jednym z punktów 

spornych art. 17. jest to, co stanowi okazję połowową.  

- Vademecum będzie miało 5 głównych obszarów: historia, wymogi prawne, ilustracja 

sposobu definiowania lub znaczenia uprawnień do połowów, sekcja dotycząca 

istniejących praktyk w zakresie uprawnień do połowów w oparciu o kryteria społeczne, 

ekonomiczne, istniejące praktyki w zakresie uprawnień do połowów w oparciu o kryteria 

środowiskowe.  

 

MC podkreśla, że sprawozdanie pokazuje Hiszpanię lub Irlandię jako przypadki najlepszych 

praktyk. Wie, że Hiszpania nie jest szczególnie udanym przypadkiem i pyta Seamusa o jego 

poglądy na ten temat i na czym tak naprawdę polega ta komisja. Seamus wspomina o kwestii 

faktycznej prywatyzacji. Problemem jest sposób, w jaki komitety są zorganizowane, koncentrują 

się one na kilku dużych statkach. Wspomniał, że najlepszą praktyką, o której wspomina STECF, 

jest "komitet doradczy Trybunału Zarządzającego" - IIMRO ma w nim swoich przedstawicieli. 

Nawet jeśli coś zaproponujesz, zostanie to odrzucone w głosowaniu.  

 

Jerry: Pracowaliśmy nad dokumentem z zakresu nauk społecznych na temat podatności rybaków 

w Wielkiej Brytanii. Zostanie on wkrótce opublikowany; będzie to ważny dokument. We 

współpracy z uniwersytetem zorganizujemy latem 2 warsztaty, Brian powinien w nich 

uczestniczyć! To może być pomocne.  

 

Marta przedstawiła kolejną kwestię dotyczącą wspólnego listu od kilku organizacji 

pozarządowych z prośbą o uczciwe rybołówstwo, którego podstawą jest art. 17. Organizacje 

pozarządowe zgadzają się, że jest on podpisany i promowany przez SSF i przez nie wspierany. 

List został przerobiony przez kilku członków zespołu LIFE, w tym Jerry'ego. Został wysłany i jest 

teraz prezentowany na spotkaniu.  

 

Seamus: Nie mógł uzyskać dostępu do listu w obszarze członkowskim. Ma uwagę na temat dopłat 

do paliwa, którą chciałby zniuansować. Jerry dodaje, że wspomniał o tej kwestii, kiedy 

omawialiśmy ten list. Musimy uważać, aby ci, którzy działają na dużą skalę, nie zaczęli działać 

natychmiast.   

 

MC sugeruje, abyśmy ponownie wysłali list, skomentowali go online w ciągu najbliższych dwóch 

dni i zatwierdzili go online. Wszyscy się zgadzają.  

 

Regulamin wewnętrzny komitetu doradczego   

Christian T: W 2023 r. KE przyjęła akt delegowany, który określa strukturę komitetów doradczych. 

W art. 4.7 wspomniano, że proporcja członków w komitecie doradczym powinna odzwierciedlać 



flotę każdego członka. Istnieje jednak problem z definicją SSF. W 2027 r. nowy akt delegowany 

dodał możliwość, aby Acs miał od 25 do 30 członków w ExCom, jeśli członkowie należą do 

organizacji SSF. Rada Doradcza musiała zaktualizować zasady, aby były zgodne z przepisami. 

Wstrzymane na 1 rok. Byliśmy zaangażowani w kilka grup fokusowych na ten temat, w tym 

Wolfgang. Zgodziliśmy się napisać do MS i poprosić ich o przyjrzenie się ich organizacji rybackiej 

i przyjrzenie się ich definicji małej skali. 18 miejsc w przemyśle, członkowie LIFE mają 4 miejsca. 

Problem polega na tym, że wszyscy twierdzą, że są małoskalowi.  

Brian - dyskutowaliśmy wśród pracowników i dyrektorów online na temat tego, jak powinniśmy to 

kontynuować. Różne kwestie. AC jest konstrukcją DGMare Nie mogą umywać rąk od 

odpowiedzialności, widząc, że zarządzanie jest odpowiednio wdrożone. Wszyscy zgadzamy się, 

że jeśli mała skala nie będzie miała dedykowanego głosu, zostanie utracona.  

Na czym teraz stoimy: Wyślemy pismo określające stanowisko LIFE i chcielibyśmy spotkać się z 

komisją w sprawie dalszych działań.  

 

Wolfgang - To absolutnie nie do pomyślenia, że Komisja stworzyła ustawę - to gorący kartofel, 

ludzie są zdenerwowani w mafii rybackiej, Small Scale Fisher są 10 razy silniejsi. Ale 

potrzebujemy jasnych definicji. Absolutnie potrzebujemy spotkania z DGMARE. 

 

Seamus - Członkowie North West Water AC. Nastawieni na większą skalę. Mówią też, że będą 

reprezentować małą skalę. Byłbym ostrożny ze stwierdzeniem 100% małej skali. Mamy jednego 

członka powyżej 12 mln, a ta kwestia może sprawić, że się wykluczymy. Być może powinniśmy 

mieć zakres. Inną kwestią jest to, że przewodniczący w AC jest stanowiskiem płatnym. W 

zależności od tego, kto przewodniczy, ustala również porządek obrad. DGMARE nie może po 

prostu umyć rąk. Jest nowy PO w Irlandii, który jest członkiem AC. Wszystkie inne są na dużą 

skalę.  

 

Bengt: Jesteśmy reprezentowani na poziomie 18%, ale powinniśmy zwiększyć go do 80% - 

Niektórzy używają sprzętu holowanego sezonowo.  

 

Marta - Jedna rzecz, którą chciałbym zasugerować. Jeśli pójdziemy na 100%, to będzie problem. 

Powinniśmy jednak ustalić zakres, z którym czujemy się komfortowo i który jest wystarczająco 

wysoki. Może powinniśmy wysłać ankietę do naszych członków, aby dowiedzieć się, jaki procent 

sprzętu poniżej 12 m bez holowania mają, abyśmy mogli ustalić go z większą ilością informacji.  

 

Wolfgang - Nie sądzę, żebyśmy potrzebowali ankiety. Jeśli jest 10 razy więcej rybaków niż na 

dużą skalę. Może zamiast tego w radzie doradczej powinien zasiadać jeden rybak łowiący na 

małą skalę?  

 

Christian - Komisja przedstawiła kilka propozycji dotyczących wskaźników. Jeśli określimy je w 

procentach, będzie to niebezpieczna gra. Albo powinniśmy spojrzeć na wyładunki bardziej niż na 

liczbę łodzi. Patrząc na wolumen niż liczbę łodzi. Jeśli zapytamy organizację, kogo reprezentuje.  

Jeśli chodzi o wybór przewodniczącego, jest to dobry sposób na spowodowanie trudności.  Jeśli 

liczba miejsc wzrosła do 30, jasne jest, że są one przeznaczone dla Small Scale.  

 



Seamus: Kolejna kwestia - brakuje organizacji SSF, która mogłaby złożyć wniosek. Większość 

rybaków w Irlandii nie jest członkami OP.  

 

MC ponownie roześle stanowisko i poinformuje, kiedy odbędzie się spotkanie z DG Mare. 

 

Apel Seine Coulissante 

 

Gwenn wyjaśnia, co wydarzyło się w zeszłym roku. Po złowieniu 137 ton. Co stanowi jedną 

czwartą rocznej kwoty.  Te łodzie i narzędzia są przeznaczone do połowu sardynek lub sardeli. 

Apel ma na celu uniknięcie połowów w strefie 6 mil morskich.  

 

Seamus: w Irlandii mamy zakaz trałowania na 6 Mm, a przynajmniej próbowaliśmy. Jakich 

środków prawnych używamy w tym celu?  

 

Brian: W przypadku Seine Coulissante. W niektórych sezonach gatunki te występują w strefie 6 

nm. To jest argument.  

 

Marta prześle wszystkim konkretny dokument apelacyjny, który określa wszystkie ramy prawne.   

 

Aktualizacja dotycząca tuńczyka błękitnopłetwego.  

 

Brian podzielił się historią sprawy sądowej. Prezes organizacji wycofał swoją sprawę 

(prawdopodobnie wykupiony przez organizację, która posiada 95% tuńczyka w Morzu 

Śródziemnym).  

Gwenn dodaje. Aby wyjaśnić, 95% kwoty jest własnością jednego OP na Morzu Śródziemnym 

(SATHOAN).  

 

Czekamy na decyzję sędziego w ciągu miesiąca. Dzięki tej sprawie sądowej kwestionujemy 

alokację kwot tuńczyka przez rząd francuski we Francji, ale może to być precedens również dla 

innych gatunków. LIFE będzie uważnie śledzić tę sprawę.  

 

Gwen dodaje, że jest to frustrujące, ponieważ tuńczyków jest bardzo dużo. Widzimy je już w 

styczniu w naszych wodach... frustrujące jest to, że nie możemy ich łowić.  

 

Wszelkie inne sprawy 

Marta dodaje dodatkowy temat dotyczący oficera ds. komunikacji. Dzięki Seaglow możemy 

uczynić to stanowisko pełnoetatowym, którego LIFE naprawdę potrzebuje. Zaproponowaliśmy to 

stanowisko Annyi, ale odmówiła, ponieważ chce kontynuować i rozwijać swoją pracę na morzu. 

Dlatego wspólnie zgodziliśmy się na włączenie nowej osoby przed rozpoczęciem projektu 

Seaglow w maju. MC wyjaśnia, że przed ponownym otwarciem nowego procesu zdecydowaliśmy 

się zwrócić do Claudy Orlandini, ponieważ bardzo podobało nam się to, jak pracowała w 

przeszłości. Na szczęście jest ona gotowa do powrotu i choć nadal prowadzimy rozmowy na 

temat wynagrodzenia, wydaje się, że idzie to w dobrym kierunku, aby wkrótce ją włączyć. MC 



publicznie dziękuje Annyi za jej pracę i ma nadzieję, że będziemy mogli na nią liczyć w 

przyszłości. Wszyscy są zadowoleni z tej wiadomości i dziękują Annyi za jej pracę.  

 

Spotkanie kończy się punktualnie i dziękujemy wszystkim uczestnikom i tłumaczom. 


